
                              PROTOKÓŁ  Nr XIV/2012

z  XIV  Sesji  Rady  Gminy  Solec-Zdrój,  odbytej  w  dniu  29  lutego  2012r.  w  budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 10.45. 
                                Ad.1.  Otwarcia XIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, 
sołtysów i gości zaproszonych.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecny na Sesji: radny Jacek Żółtak.
Lista obecności – w załączeniu.
                               Ad.2. Następnie  odczytał  porządek XIV Sesji Rady Gminy:
    1. Otwarcie XIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
    2. Przyjęcie porządku XIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
    3. Przyjęcie Protokołu z  XIII  Sesji Rady Gminy.
    4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na 
    5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.
    6. Interpelacje i zapytania radnych.
    7. Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie wspólnego 
        przygotowania i przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień publicznych na  
        zakup i świadczenie usług dystrybucji energii elektrycznej w ramach Grupy 
        Zakupowej Energii Elektrycznej.
    8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
    9. Wolne wnioski i zapytania.
   10. Zakończenie obrad.                                                                               
       Proponowany porządek posiedzenia  poddany pod głosowanie radnych, został  przyjęty 
jednogłośnie.                    
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z  XIII Sesji Rady Gminy. 
Protokół uznany został za przyjęty .       
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na XIII  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Sprawozdanie - w załączeniu.
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.
                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny Jan Żubrowski:
-  W budżecie Gmina zaplanowano kwotę 97 tys. zł. na przystosowanie ośrodka zdrowia do 
wymagań  sanitarnych. Jakie prace będą wykonane?
- Jak wygląda dożywianie dzieci w szkołach?
- Czy w filiach szkolnych na terenie gminy jest ciepła woda?
- Czy, w związku z likwidacją niektórych sądów rejonowych, wiadomo coś na temat sądu w 
Busku-Zdroju?
- Na 5 marca br.  wyznaczony został termin podpisania aktu notarialnego między 
mieszkańcami bloku i spółdzielnią mieszkaniową. Czy podpisanie na pewno się odbędzie?
Radny Czesław Zeliasz:



- Po przeprowadzonej kanalizacji na drodze obok młyna znajduje się duża wyrwa.
Radny Stanisław Żelazny:
- Wykonać drogę do p. Koniecznej i p. Skowrona.
- Dlaczego autobus szkolny nie odwoził dzieci z zabawy choinkowej zorganizowanej w 
gimnazjum?
- P. Kokoszka w Świniarach nie ma przyłącza do kanalizacji. Teraz na własną rękę  musi 
ubiegać się o pozwolenie na przejście u prywatnego właściciela.
- W ubiegłą niedzielę na parkingu obok kościoła, podczas, gdy ludzie jechali na mszę, patrol 
policyjny dokonywał kontroli i karał.
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- Wnioskuje o ustawienie progu zwalniającego na drodze obok szkoły w Zborowie.
- Dwa tygodnie temu nie było w Zborowie przez kilka godzin wody. Dlaczego mieszkańcy 
nie byli o tym poinformowani?
Radny Józef Zych:
- Czy zakład energetyczny powinien informować mieszkańców, że będzie przerwa w dostawie 
prądu?
- Czy prawdą jest, że woda ma zdrożeć o 100%?
Radny Paweł Fortuna:
-  Kiedy będzie remontowana krajówka Kraków – Sandomierz?
-  Jakie są koszty oczyszczalni przydomowej i czy będą robione? 
Radny Włodzimierz Grabda:
- Kiedy będzie zrobiona droga do p. Diabełka?
- Kiedy będzie wyremontowana droga do p. Parchatki?
- Czy będzie robiona droga Strażnik – Konstantynów?
Radny Józef  Nowak:
- Na chodniku przy drodze powiatowej  wokół studzienki kanalizacyjnej zapadła się kostka.
- Czy w związku z zakończeniem prac kanalizacyjnych, będą w tym roku robione drogi?
Radny Stanisław Doktór:
-  Kiedy będzie robiona droga krajowa? Czy będzie przejście dla pieszych na skrzyżowaniu?
- Policjanci karzą bezprawnie ludzi w Wełninie. Powinni raczej zainteresować się kierowcami 
jeżdżącymi z nadmierną prędkością drogą krajową przez Wełnin.
- Na skrzyżowaniu w Wełninie należy wyznaczyć drugie przejście dla pieszych oraz założyć 
sygnalizację świetlną.
- Kiedy będą robione drogi na przysiółki?
Radny Jerzy Łukasiewicz przedstawił pismo z Ministerstwa  Zdrowia w sprawie budowy 
wiatraków, z którego wynika, że na terenie gminy Solec-Zdrój nie ma możliwości budowy 
tych urządzeń.
Radny Kazimierz Pałys:
-  Czy jest harmonogram budowy dróg do domów?
 Radny Jan Powroźnik:
- Mieszkańcy zgłaszają, że jest dużo  bezdomnych psów, które stwarzają zagrożenie .
                          Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , że radni 
otrzymali  projekt uchwały  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji 
stałych Rady Gminy , podczas których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i 
wydać stosowną opinię. 
Przedłożony projekt  otrzymał pozytywną opinię komisji.
         W związku z powyższym Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę w 
sprawie  zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie wspólnego przygotowania i 
przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień publicznych na zakup i świadczenie 
usług dystrybucji energii elektrycznej w ramach Grupy zakupowej Energii Elektrycznej.



Nikt nie zgłosił uwag w powyższej sprawie. Uchwała poddana pod głosowanie została 
przyjęta następującą ilością głosów:
Za – 14, 
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0 .
Uchwała Nr XIV/72/2012 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie 
wspólnego przygotowania i przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień publicznych 
na zakup  i świadczenie usług dystrybucji energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej 
Energii Elektrycznej – w załączeniu. 
                     Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielił 
 Wójt Gminy Adam Pałys:
- Ze szczegółowym zakresem prac, które są planowane do przeprowadzenia w ośrodku 
zdrowia, można zapoznać się u p. Grzegorza Jabłońskiego.
- Dożywianie dzieci szkolnych jest dobrze prowadzone, nie ma żadnych problemów
- W filiach jest ciepła woda.
- Nie posiada żadnych informacji dotyczących dalszego funkcjonowania sądu rejonowego w 
Busku-Zdroju.
- Ma nadzieję, że akt notarialny zostanie podpisany w wyznaczonym terminie.
- Do Powiatowego Zarządu Dróg i firmy p. Machnika wysłane zostanie pismo w sprawie 
istniejącej  wyrwy obok młyna.
- Na posiedzeniach komisji wspólnie zostaną wybrane drogi, których budowa nastąpi w tym 
roku.
- Mając na uwadze  fakt, że dzieci z zabawy choinkowej wracają do domu w godzinach 
wieczornych i wysiadają z autobusu na przystanku, powinno im się zapewnić bezpieczny 
powrót do domu. Rodzice nie wychodzą po dzieci, w związku z czym autobus nie został 
udostępniony.  Powrót ze szkoły do domu rodzice muszą więc zabezpieczyć  we własnym 
zakresie.
- Zapozna się ze sprawą przyłącza kanalizacyjnego do posesji p. Kokoszki.
- W sprawie montażu progu zwalniającego w Zborowie został złożony wniosek.
- Przy planowanych wyłączeniach wody mieszkańcy są wcześniej o tym informowani. 
       Nawiązując do zgłoszonego pytania Z-ca Wójta Artur Cygan wyjaśnił,  że przyczyną 
braku wody była awaria na zbiorniku. Odniósł się również do pytania o informowaniu 
mieszkańców o przerwie w dostawie prądu. W uzgodnieniu z zakładem energetycznym 
ogłoszenia będą umieszczane na stronie internetowej zakładu. 
- Jeżeli wiatraki będą budowane to tylko wyłącznie zgodnie z prawem.
- Podwyżka ceny wody nie jest przewidywana.
- Zgodnie z informacją remont krajówki ma być przeprowadzony w 2012 roku lub w 
częściach  w 2012 – 2013.
- Koszty budowy oczyszczalni przydomowej są uzależnione od technologii. Trzeba mieć 
opracowany operat wodno-prawny, kosztorys.
- Na drogi dojazdowe był wożony na jesieni kamień. Na posiedzeniu komisji wybrane zostaną 
drogi do budowy w 2012 roku. 
- PZD i firma Machnik powiadomione zostaną o zapadnięciu się kostki przy studzienkach 
kanalizacyjnych.
- Wybór dróg, które będą robione w tym roku odbędzie się na posiedzeniach komisji.
-  Złożony był wniosek o wyznaczenie przejścia dla pieszych na krajówce.
- Do końca marca będzie podjęta uchwała w sprawie bezdomnych psów. Gmina będzie 
musiała wskazać schronisko, do którego będą wywożone bezdomne psy oraz pokrywać 
koszty ich  utrzymania.
Komendant Policji Józef Stojek:



- Patrol policyjny dokonujący kontroli  w Świniarach nie podlegał pod nasz komisariat.
- Priorytetem policji jest poprawa bezpieczeństwa.  Pod komisariat policji w Solcu podlega 
trzy gminy. W ciągu 5 miesięcy policja skontrolowała na całym podległym terenie stu 
pieszych, z czego 14% zostało ukaranych. Z uwagi na niebezpieczne incydenty, które w 
ostatnim czasie miały miejsce w Wełninie, zostały wzmożone w tej miejscowości patrole 
policyjne. Ukarane mandatem osoby nie były bez winy. Należy przestrzegać zasad 
bezpieczeństwa i reguł zachowania.
                      Ad. 9. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:
-  Pan Czesław Zeliasz popiera kontrole przeprowadzane przez patrole policyjne.
-  Zdaniem p. Bogdana Chmury policja powinna poruszać się w czasie służby po cywilnego i 
cywilnymi samochodami , dyscyplinować młodzież, aby zachowywała się spokojnie i cicho, 
zwłaszcza po godzinie 22.
  - Pan Jan Powroźnik zwrócił się do Wójta o podjęcie działań mających  na celu 
rozpropagowanie wśród posłów PSL, aby nie podejmowali ustawy emerytalnej.
  - Pan Jerzy Łukasiewicz uważa, że zbyt długo upomina się o budowę progu zwalniającego.
- Poszerzyć zakręt przy stawie w kierunku Żukowa, który w związku z budowaną w asfalcie 
drogą został zwężony.
Pan Bogdan Pietrzyk:
- Droga na Zagaje Kikowskie jest nieprzejezdna. Obecnie całą szerokością spływa woda. 
Podczas przymrozków jest gołoledź.
-Jego zdaniem policja powinna karać osoby na to zasługujące.
           Kierownik Referatu Grzegorz Jabłoński przekazał obecnym informację w sprawie 
możliwości składania wniosków dotyczących szkód wyrządzonych przez bobry.
- Pani Honorata Głuska:
- Zobowiązać mieszkańców do umieszczania numerów porządkowych na budynkach.
      Odpowiedzi udzielił Wójt Adam Pałys:
- Nie jest władny, aby propagować wśród posłów sprzeciw wobec ustawy emerytalnej.
- Decyzja w sprawie nieudostępniania autobusu na odwożenie młodzieży z imprez 
organizowanych w gimnazjum jest uzasadniona. Dzieci z autobusu wysiadają na przystanku, 
natomiast rodzice nie wychodzą po nie. Nie ma pewności, że bezpiecznie dotrą do domu.
- Realizacja  wniosków zgłaszanych przez radnych jest uzależniona od posiadanego budżetu. 
- Do PZD zostanie wystosowany wniosek o  poszerzenia łuku drogi na Żuków.
-  Być może w tym roku będzie robiona droga na Zagaje Kikowskie.
-  Obowiązkiem właściciela jest umieszczenie na budynku numeru porządkowego, policja 
może przeprowadzić kontrolę i ukarać za nie posiadanie tabliczki.
          Komendant  Józef Stojek wyjaśnił, że samochodem cywilnym może poruszać się 
policja z sekcji kryminalnej.  Patrole muszą być oznakowane.
          Pan Bogdan Chmura: Patrole powinny szczególną uwagę zwrócić na ulicę Leśną, po 
której kierowcy poruszają się bardzo szybko.
          Wójt Adam Pałys poinformował, że rozważany jest wniosek o zmianę ruchu 
drogowego na ulicach Kościelnej i Cichej na jednokierunkowy. 
          Wójt przedstawił sprawozdanie  z wysokości średnich wynagrodzeń  nauczycieli  na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach  prowadzonych przez Gminę. 
Poinformował, że nauczyciele, którzy nie osiągnęli wymaganego wynagrodzenia, otrzymali 
dodatki wyrównawcze. 
                      Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady 
Czesław Stępień dokonał zamknięcia XIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień 




